

## EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Tuesday, March 14, 1972.

[Text]

• 1109

**The Chairman:** Gentlemen, there is not a member of the New Democratic Party here yet but I think perhaps, with permission of the members present, we shall proceed. The Minister's statement of course will be part of the record, and I take it that the gentlemen from the New Democratic Party will follow that up when the record is produced.

May I start by thanking the Minister for joining us today and for his opening statement. Perhaps, Mr. Minister, you could begin by introducing the witnesses you have brought with you today.

**Hon. Jack Davis (Minister of Environment):** Thank you, Mr. Chairman. Seated beside me is Mr. Robert F. Shaw, Deputy Minister of the Department of the Environment. We also have with us Dr. Weir, Assistant Deputy Minister, Fisheries; Cliff Levelton, Head of the Fisheries Operation; Dr. Anderson, Head of Fisheries Research and Development; Mr. Armstrong, Assistant Deputy Minister of Financial Budgeting and Administration, and Mr. Edwards, who is his right-arm-man.

• 1110

**The Chairman:** Thank you, Mr. Davis. Would you like to start your opening statement?

**Mr. Davis:** Mr. Chairman and members of the Committee, before the Committee on Fisheries and Forestry begins its detailed examination of the Department of the Environment's estimates for this year, I would like to make a few introductory remarks and to review the establishment of the Department once again.

The Department of the Environment officially came into being on June 11, 1971 following the proclamation of the Government Organization Act 1970. This act transferred to the jurisdiction of the Minister of Environment the following:

The Canadian Wildlife Service from Indian Affairs and Northern Development; the Marine Science Branch; the Inland Waters Branch, and the Policy and Planning Branch, from Energy, Mines and Resources; the Air Pollution control division and the Public Health Engineering Division from National Health and Welfare, and the Meteorological Branch of the Air Service from Transport.

In addition to the above, as the Committee is undoubtedly aware, the federal responsibility for the environmental aspects of land management which previously was centered in several departments was recently transferred to my Department.

In order to carry out that mandate, the Canada Land Inventory and the Canada Geographic Information System were transferred from the Department of Regional Economic Expansion and Agriculture and brought together with the Resources and Land Use Unit from the Water Management Service to form the nucleus of a new Lands Directorate. I believe this function is an integral

## TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mardi 14 mars 1972.

[Interpretation]

**Le président:** Messieurs, il n'y a pas encore de député du Nouveau parti démocratique, mais je crois qu'avec la permission des députés présents, nous allons commencer. La déclaration du ministre sera consignée au procès-verbal, et je crois bien que ces messieurs du Nouveau parti démocratique la liront lorsque le texte sera publié.

J'aimerais commencer par remercier le ministre de se joindre à nous aujourd'hui et d'ouvrir le débat. Vous pourriez peut-être commencer, monsieur le ministre, par présenter les témoins qui sont venus avec vous aujourd'hui.

**L'hon. Jack Davis (ministre de l'Environnement):** Merci, monsieur le président. A ma droite, voici M. Robert F. Shaw, sous-ministre de l'Environnement. Nous avons également avec nous M. Weir, sous-ministre adjoint, chargé des Pêches; M. Cliff Levelton, chef des opérations des Pêches; M. Anderson, chef de la recherche et du Développement; M. Armstrong, sous-ministre adjoint chargé des services financiers et administratifs, et M. Edwards, qui est son bras droit.

**Le président:** Merci, monsieur Davis. Auriez-vous une déclaration à faire pour commencer?

**M. Davis:** Monsieur le président et messieurs les membres du Comité, avant que le Comité des Pêches et Forêts commence à examiner en détail les prévisions budgétaires du ministère de l'Environnement pour cette année, j'aimerais faire quelques observations et évoquer encore une fois la création du ministère.

Le ministère de l'Environnement a été officiellement créé le 11 juin 1971, suite à la promulgation de la loi de 1970 sur l'organisation du gouvernement. La Loi donnait au ministre de l'Environnement compétence sur les secteurs suivants:

Le Service canadien de la faune, autrefois rattaché au ministère des Affaires indiennes et du Nord canadien; la Direction des sciences de la mer, la Direction des eaux intérieures et la Direction de la Planification, toutes trois autrefois rattachées au ministère de l'Énergie, des Mines et des Ressources; la Division de la prévention de la pollution atmosphérique et la Division du génie sanitaire, autrefois rattachées au ministère de la Santé nationale et du Bien-être social, et enfin la Direction de la Météorologie du Service de l'Air rattachée au ministère des Transports.

En plus, comme les membres du Comité le savent sans aucun doute, notre ministère est responsable au niveau fédéral de tous les aspects écologiques de la gestion des terres, dont plusieurs ministères s'occupaient jusqu'à tout récemment.

Afin de remplir ce mandat, l'inventaire des terres du Canada et les renseignements géographiques nous ont été transmis par le ministère de l'Expansion économique régionale et le ministère de l'Agriculture respective-